

MESURES SANITAIRES — SANITARY MEASURES

DROITS SANITAIRES

CEYLAN

1. *Inspection de navires pour déterminer s'il y a lieu de procéder à la dératisation.*

Par navire:

jusqu'à 300 tonneaux nets	Rs. 7,50
de 301 à 1000 tonneaux nets	» 15,00
de 1001 à 3000 tonneaux nets	» 30,00
de 3001 à 10.000 tonneaux nets	» 45,00
au-dessus de 10.000 tonneaux nets	» 60,00

Pour tout travail effectué entre 18 heures et 6 heures, il est perçu en outre, par heure de travail, une taxe correspondant à $\frac{1}{9}$ ^e du salaire quotidien de l'inspecteur préposé à la fumigation, le salaire quotidien de l'inspecteur étant $\frac{1}{28}$ ^e de son salaire mensuel.

2. *Dératisation des navires.*

Droits payables par la compagnie maritime au Service de la Quarantaine. Pour la fumigation à l'acide cyanhydrique, ces droits sont les suivants:

- a) coût de l'acide cyanhydrique utilisé + 25% + droits de douane;
- b) à ce montant s'ajoutent le salaire du personnel, les frais de transport et de surveillance, soit Rs. 78,00.

Aucun droit n'est perçu pour l'utilisation du matériel.

3. *Fumigation de grains et marchandises analogues arrivant, par bateau, d'un port infecté de peste.*

La fumigation à l'acide cyanhydrique est faite dans des chalands. Les droits payables au Service de la Quarantaine par la compagnie maritime sont les suivants:

- a) paddy ou riz, par sac cents. 2½
- b) coton en balle, par balle » 7
- c) autres marchandises, par ballot, sac, panier, caisse, ou par 50 kgs. » 3

Pour tout travail occasionné par l'ouverture du chaland pour la ventilation, par le contrôle, ou par la fin de l'opération de fumigation, effectué entre 17 heures et 7 heures, il est perçu, en outre, une taxe de Rs. 10,00 par heure ou fraction d'heure.

4. *Fumigation de chalands vides ayant transbordé des marchandises suspectes d'être infectées de peste.*

Chaland d'une capacité ne dépassant pas 2000 pieds cubes	Rs. 10,50
Chaland d'une capacité dépassant 2000 pieds cubes.	» 14,00

Taxe supplémentaire de Rs. 10,00 par heure ou fraction d'heure pour tout travail effectué entre 17 heures et 7 heures.

TARIFFS OF SANITARY CHARGES

CEYLON

1. *Inspection of a ship to ascertain the need for deratting :*

For each vessel:

up to 300 tons nett	Rs. 7.50
over 300 to 1000 tons nett	„ 15.00
over 1000 to 3000 tons nett.	„ 30.00
over 3000 to 10,000 tons nett	„ 45.00
over 10,000 tons nett	„ 60.00

For any work done by the Inspector of Fumigation between 6 p.m. and 6 a.m. an overtime fee shall be payable at the rate of $\frac{1}{9}$ th of a day's pay for each hour of such work, a day's pay for this purpose being reckoned as $\frac{1}{28}$ th of the monthly salary of that Inspector.

2. *Deratting of ships*

Fees payable by ship's agents to the Quarantine Department. Charge for fumigation of a vessel with Hydrogen Cyanide is calculated as follows:

- (a) cost of Hydrogen Cyanide used plus 25% of such cost, plus customs duty;
- (b) add to this wages of staff, transport and supervision Rs. 78.00.

The use of equipment is free.

3. *Fumigation of grain etc. and similar merchandise arriving by ship from plague-infected ports.*

The fumigation is done in lighters with Hydrogen Cyanide. Charges are levied on ship's agents by the Quarantine Department at the following rates:

- (a) paddy or rice, per bag cents 2½
- (b) cotton in bales, per bale „ 7
- (c) other merchandise per bundle, bag, basket, case or Cwt. „ 3

For any work done in connexion with the opening of lighters for ventilation, or the testing or releasing of lighters, between 5 p.m. on any day to 7 a.m. the following day, an overtime charge of Rs. 10.00 per hour or part thereof shall be payable.

4. *Fumigation of empty lighters which have transported plague suspect cargo from one ship on arrival to another :*

Where cubic capacity of lighter does not exceed 2000 cubic ft.	Rs. 10.50
exceeds 2000 cubic ft.	„ 14.00

Overtime charge between 5 p.m. and 7 a.m. the following morning at Rs. 10.00 per hour or part thereof.